
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 29.09.2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 28 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Magnus Heunicke (S), Kirsten Brosbøl (S), Lea 

Wermelin (S) og Christian Rabjerg Madsen (S). 

Spørgsmål nr. 28: 

”Har ministeren og/eller ministeriet været i dialog med FanøFærgen om størrelsen af 

tilskuddet til nedsættelse af færgetakster til Fanø, hvis der bliver gennemført en til-

skudsordning f.eks. svarende til den, som den tidligere regering fremlagde, jf. udkast 

til aftale om lavere færgetakster af 21/5-15?” 

Svar: 

Tilskudsbehovet ved indførelse af et landevejsprincip beregnes ud fra forskellen mel-

lem ruternes eksisterende omsætning og den forventede omsætning ved indførelse af 

et landevejsprincip. 

 

I forbindelse med beregninger af tilskudsbehovet ved et landevejsprincip, havde det 

tidligere Økonomi- og Indenrigsministerium kontakt med selskabet Danske Færger 

A/S, som varetager besejlingen af ruten til Fanø. Danske Færger A/S fremsendte for-

trolige oplysninger til brug for beregningerne. 

 

Der har ikke været en dialog med Danske Færger A/S om størrelsen af et evt. tilskud. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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